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Innehållsförteckning 
§131 Dialog och information om Hembygdsvägen 
§132 Firmatecknare och undertecknande av handlingar i övrigt 
§133 Antagande av ändring i Kollektivavtal för krigs- och beredskapstillstånd (KB-avtal) 
§134 Planuppdrag för del av Flässjum 12:77, vattentornskullen 

§135 Samråd för detaljplan Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt - samrådsyttrande till 
samhällsbyggnadsnämnden 

§136 Förtydligande om att FÖP för Tyftet, norra Erikstorp och Varpås upphävdes i samband 
med antagandet av ÖP2022 

§137 Riktlinjer för markförsörjning inom Bollebygds kommun - remiss till 
samhällsbyggnadsnämnden 

§138 Ansökan om planbesked Flässjum 2:63 - yttrande till samhällsbyggnadsnämnden 

§139 Samråd för detaljplan Bollebygd, Flässjum 2:49, Hemgården - samrådsyttrande till 
samhällsbyggnadsnämnden 

§140 Remiss; Granskning av fördjupning av översiktsplanen Småstaden Vårgårda 2040 - 
remissvar till Vårgårda kommun 

§141 Markanvisning del av Erikstorp 1:183 
§142 Ansökan (Bollebo) om medgivande för ändringar av stadgar 

§143 Lokalisering LSS-boende för personer med autism - återrapportering av uppdrag till 
samhällsbyggnadsnämnden 

§144 Svar på förslag från ungdomsrådet om höjning av belopp i demokratiprocessen 

§145 Verksamhetsplan och budget 2021, kommunstyrelsen - återrapportering översyn av 
ungdomsgårdens hemvist 

§146 Internkontroll 2021, kommunstyrelsens bedömning - återkoppling från UN, SBN, KS 
§147 Boråsregionen finansieringslots kultur - yttrande från utbildningsnämnden 
§148 Svar på motion (FR) om att bevara gamla fastigheter - återremiss 
§149 Svar på medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds kommun 
§150 Samråd om förslag till budget och verksamhetsplan 2023 för Tolkförmedling Väst 
§151 Remiss; bostadsförsörjningsprogram 2022-2025 - remissvar till kommunstyrelsen 
§152 Remiss; revidering av lokalresursplan 2022 - remissvar till kommunstyrelsen 
§153 Vision Bollebygd 2035 
§154 Reglemente för föreningsrådet i Bollebygds kommun - remiss 
§155 Målansvariga för avfallsplanen ”Mot en hållbar och cirkulär framtid” 
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§131     KS2020/280 

 
Dialog och information om Hembygdsvägen  

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Fastighetschef Jesper Lindö och ekonomichef Daniel Aronsson informerar om aktuell situation 
kring planerna för kommunens fastighet på Hembygdsvägen 5.  
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§132     KS2022/185 

 
Firmatecknare och undertecknande av handlingar i övrigt  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att teckna kommunens firma och underteckna 
handlingar i övrigt, enligt följande: 
Firmatecknare och undertecknande av handlingar i övrigt 
Undertecknande av för kommunen 
bindande handlingar i samtliga fall 

Kommunstyrelsens ordförande Michael Plogell 
eller vid förfall för honom 1:a vice ordförande 
Lars-Erik Olsson. 
Handlingen kontrasigneras av kommunchef 
Monica Holmgren eller vid förfall för henne den 
tjänsteperson som enligt särskilt beslut utsetts till 
tillförordnad kommunchef. 

---------- 
Undertecknande av 
borgensförbindelse efter beslut i 
kommunfullmäktige 

  
Kommunchef Monica Holmgren eller vid förfall 
för henne den tjänsteperson som enligt särskilt 
beslut utsetts till tillförordnad kommunchef. 
Borgensförbindelsen kontrasigneras av 
ekonomichef Daniel Aronsson. 

---------- 
Undertecknande av avtal rörande köp 
av tjänster eller produkter 

  
Om avtalet är en följd av ett tilldelningsbeslut 
fattat med delegation undertecknas avtalet av 
den som av kommunstyrelsen utsetts som 
delegat. 
I de fall kommunstyrelsen fattat tilldelnings-
beslutet undertecknas avtalet av kommun-
styrelsens ordförande Michael Plogell eller vid 
förfall för honom 1:a vice ordförande Lars-Erik 
Olsson. 
Avtalet kontrasigneras av kommunchef Monica 
Holmgren eller vid förfall för henne den 
tjänsteperson som enligt särskilt beslut utsetts till 
tillförordnad kommunchef. 

---------- 
Undertecknande av handlingar 
avseende utsträckning, nedsättning, 
dödning, sammanföring och relaxtion 
av inteckningar samt utbyte av 
pantbrev och därmed jämförliga 

  
Två av nedanstående personer i förening: 
Kommunchef Monica Holmgren 
Ekonomichef Daniel Aronsson 
eller vid förfall för dessa tjänstepersoner den 
som enligt särskilt beslut utsetts till tillförordnad 
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åtgärder kommun- resp. ekonomichef. 
---------- 
Undertecknande av leasingavtal 
avseende lös egendom 

  
Leasingavtalet undertecknas av förvaltningschef 
för den förvaltning som leasingavtalet rör. 
Avtalet kontrasigneras av ekonomichef Daniel 
Aronsson eller vid förfall för honom den 
tjänsteperson som enligt särskilt beslut utsetts till 
tillförordnad ekonomichef. 
  

---------- 
Teckna Bollebygds kommuns firma på 
utbetalningar från bankgiro-, postgiro 
eller checkräkningar samt på 
inbetalningar genom 
bankgiroutbetalningsavier, 
postgiroutbetalningskort, 
postanvisningar samt bank- och 
postcheckar 

  
Kommunchef Monica Holmgren 
Ekonomichef Daniel Aronsson 
eller vid förfall för dessa tjänstepersoner den 
som enligt särskilt beslut utsetts till tillförordnad 
kommun- resp. ekonomichef. 
Med kontrasignering av antingen: 
Ekonom Karl Norlander 
Ekonom Lisa Johansson 
Ekonomiadministratör Marie-Louise Sandebert 
Ekonomiadministratör Anki Standar 

---------- 
Teckna Bollebygds kommuns firma 
vad gäller utbetalningar från 
kommunens bankkonto via 
Internetbank och kontantuttag från 
kommunens bankkonto 

  
Två av nedanstående personer i förening: 
Kommunchef Monica Holmgren 
Ekonomichef Daniel Aronsson 
Ekonom Karl Norlander 
Ekonom Lisa Johansson 
Ekonomiadministratör Marie-Louise Sandebert 
Ekonomiadministratör Anki Standar 

---------- 
  
  
Teckna Bollebygds kommuns firma 
vad gäller moms- och 
skattedeklarationer 
  

  
  
  
Kommunstyrelsens ordförande Michael Plogell 
eller vid förfall för honom 1:a vice ordförande 
Lars-Erik Olsson. 
Med kontrasignering av antingen: 
Kommunchef Monica Holmgren 
Ekonomichef Daniel Aronsson 
eller vid förfall för dessa tjänstepersoner den 
som enligt särskilt beslut utsetts till tillförordnad 
kommun- resp. ekonomichef. 

---------- 
I övrigt teckna kommunens firma 

  
Kommunstyrelsens ordförande Michael Plogell 
eller vid förfall för honom 1:a vice ordförande 
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Lars-Erik Olsson. 
Handlingen kontrasigneras av kommunchef 
Monica Holmgren eller vid förfall för henne den 
tjänsteperson som enligt särskilt beslut utsetts till 
tillförordnad kommunchef. 

 

 

Ärendet 
Beslut om firmatecknare och undertecknande av handlingar i övrigt behöver uppdateras till följd 
av att redovisningsansvarig har slutat och en ekonomiadministratör har gått i pension. Dessa 
ersätts av ny ekonomiadministratör samt ekonom. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att teckna kommunens firma och underteckna 
handlingar i övrigt, enligt förteckning. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Firmatecknare och undertecknande av handlingar i övrigt 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§133     KS2022/174 

 
Antagande av ändring i Kollektivavtal för krigs- och 
beredskapstillstånd (KB-avtal)  

Beslut 
De centrala parterna har enats om ändringar i Kollektivavtal för krigs- och beredskapstillstånd 
(KB-avtalet). Avtalet gäller från och med 2022-07-01 och utifrån det antar Bollebygds kommun 
kollektivavtalet. 
 

Ärendet 
De centrala parterna har enats om ändringar i Kollektivavtal för krigs- och beredskapstillstånd 
(KB-avtalet). Ändringen innebär att Sobona från 1 juli 2022 blir part på avtalet. 
  
Sveriges Kommuner och Regioners styrelse och Sobona – Kommunala företagens 
arbetsgivarorganisations styrelse rekommenderar berörda arbetsgivare som utgör kommun, 
region och kommunalförbund besluta, med anledning av träffat Kollektivavtal för krigs- och 
beredskapstillstånd i lydelse från och med 2022-07-01, att anta Kollektivavtal för krigs- och 
beredskapstillstånd. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
De centrala parterna har enats om ändringar i Kollektivavtal för krigs- och beredskapstillstånd 
(KB-avtalet). Avtalet gäller från och med 2022-07-01 och utifrån det antar Bollebygds kommun 
kollektivavtalet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Antagande av ändring i kollektivavtal för krigs- och beredskapstillstånd (KB-avtal) 

Skickas till 
HR-chef 
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§134     KS2021/295 

 
Planuppdrag för del av Flässjum 12:77, vattentornskullen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden ett planuppdrag för bostadsändamål för en del 
av den kommunalt ägda fastigheten Flässjum 12:77, på vattentornskullen. 
 

Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden gav i oktober 2020 uppdrag till samhällsbyggnadsförvaltningen att 
utreda lokalisering för exploatering av kommunägd mark och utreda strategiska markinköp. 
Nämnden godkände återkoppling och rapport i ärendet i november 2021. I beslutet lade 
nämnden även till att plan- och exploateringschef ska återkomma till nämnden med ett förslag 
om planuppdrag om västra delarna av område I, inklusive vattentornskullen. Vattentornskullen 
identifierades i lokaliseringsutredning som ett möjligt förtätningsområde för att skapa fler 
centrumnära bostäder. Förvaltningen bedömer att upp till 20-30 bostäder kan skapas. Stiftelsen 
Bollebo ansökte om markanvisning år 2007 men fick avslag. Det finns också en planutredning 
från 1996 som har utrett utbredningsområden varav vattentornskullen pekas ut som ett 
potentiellt område för nya bostäder. Det finns en stig och väg uppför kullen som är tillgänglig för 
allmänheten. Kullen arrenderas idag ut under vissa perioder för fårbete. 
  
Vattentornskullen är en del av den tätortsnära grönskan och det är därför viktigt att bevara gröna 
inslag. Hur vattentornskullen förhåller sig till övriga grönområden i Bollebygd vad gäller gröna 
korridorer och naturvärden bör därför studeras närmare i en fördjupad översiktsplan. Föreslaget 
planområde omfattas idag av tre byggnadsplaner och en detaljplan.  
Infrastruktur som vägar, vatten och avlopp, el finns utbyggt vilket innebär lägre 
investeringskostnader. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-06-20, § 120, och 
beslutat att be kommunstyrelsen om planuppdrag för bostadsändamål för en del av den 
kommunalt ägda fastigheten Flässjum 12:77, på vattentornskullen. 
 

Förslag till beslut 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §120 SBN Förslag till planuppdrag för del av Flässjum 1277, 

vattentornskullen(SBN202228-4) 
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 Bilaga 1 - Karta föreslaget planområde Vattentornskullen(SBN202228-2) 
 Planutredning delar av Flässjum 1277 mm. i Bollebygds centralort, Bollebygds Älvsborgs 

län.1996-08-26(SBN202228-3) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§135     KS2022/141 

 
Samråd för detaljplan Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt - 
samrådsyttrande till samhällsbyggnadsnämnden  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen har inget att erinra i samrådet för detaljplan Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt. 
 

Ärendet 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har gjort ett förslag till detaljplan för Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. 
Lövaslätt. Detaljplanen är tillgänglig för samråd under 12 veckor mellan 6 juni – 31 augusti 2022. 
  
Detaljplanens syfte är att möjliggöra för nybyggnation av kommunal verksamhet. I första hand 
kommer området användas för förskola. Detaljplanen tillåter även andra användningar som 
idrott, bostäder och vård för att bemöta förändrat behov av lokaler i framtiden. Bebyggelsens 
placering regleras för att minska påverkan på Söråns kantzon och kompensationsåtgärder ska 
genomföras för ianspråktagande av mark inom strandskyddat område med natur- och 
rekreationsvärden. 
  
Kommunstyrelsen har möjlighet att lämna synpunkter på detaljplaneförslaget som sakägare eller 
berörd myndighet/verksamhet. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen inte har något att erinra i samrådet. Förslaget 
antas. 
 

Beslutsunderlag 
 Samråd detaljplan Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt, Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§136     KS2022/115 

 
Förtydligande om att FÖP för Tyftet, norra Erikstorp och Varpås 
upphävdes i samband med antagandet av ÖP2022  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ställer sig bakom tolkningen om att fördjupad 
översiktsplan för Tyftet, norra Erikstorp och Varpås inte längre är ett gällande styrdokument i 
och med kommunfullmäktiges antagande av ny översiktsplan, 2022-03-24, § 30. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-03-24, § 30, att anta förslag till ny översiktsplan. När 
antagandebeslutet vann laga kraft upphörde översiktsplan 2002, antagen av kommunfullmäktige 
2002-02-07, § 5 att gälla. I översiktsplanen står det att en fördjupad översiktsplan ersätts av den 
nya översiktsplanen. 
  
Kommunfullmäktige beslutade i februari 2017 att den fördjupade översiktsplanen för Tyftet m.fl. 
var inaktuell utifrån textinnehåll. Utvecklingssynen i den fördjupade översiktsplanen från 2004 
stämmer inte längre överens med den utvecklingssyn som finns idag. Vissa av områdena som 
pekas ut som utvecklingsområden är idag genomförda. Därmed bedöms den fördjupade 
översiktsplanen som inaktuell. Ett omtag har bedömts som nödvändigt vid en översyn av 
översiktsplanen för att svara upp mot de förändringar som skett sedan ÖP 2002. 
  
Den nya översiktsplanen ersätter ÖP 2002 och dess fördjupningar samt tillägg. För att klargöra 
att den fördjupade översiktsplanen inte längre gäller kan den också upphävas av 
kommunfullmäktige som antog den. Samhällsbyggnadsförvaltningen tolkar plan- och bygglagen 
som sådan att när kommunfullmäktige beslutar att hela eller delar av en översiktsplan är inaktuell 
innebär det inte att en fördjupad översiktsplan (eller hela översiktsplanen) blir upphävd. Den 
gäller alltså fortfarande, men den är inaktuell. Detta eftersom kommunen måste ha en 
översiktsplan som omfattar hela kommunen (3 kap. 1 § plan- och bygglagen). Det är först när 
kommunfullmäktiges beslut att antingen anta en ny översiktsplan eller ändra översiktsplanen har 
fått laga kraft som kommunen inte längre har en inaktuell översiktsplan, hela eller en del av den. 
För att en FÖP eller ÖP ska upphävas krävs ett beslut om att en ny översiktsplan, eller en 
ändring av översiktsplanen, har antagits. Bollebygds kommunfullmäktige antog ny översiktsplan 
2022-03-24. 
  
Den nya översiktsplanen 2022 ersätter ÖP 2002 och dess fördjupningar samt tillägg. För att 
klargöra att den fördjupade översiktsplanen inte längre gäller fattas ett beslut om att 
kommunstyrelsen delar samhällsbyggnadsförvaltningens tolkning av plan- och bygglagen. Det vill 
säga att när kommunfullmäktige beslutade att anta en ny översiktsplan så ersatte ÖP 2022 även 
fördjupningar av den gamla översiktsplanen från 2002 då den nya översiktsplanen täcker in hela 
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kommunens yta. Detta följer samma princip som när en antagen detaljplan släcker ut alla 
underliggande planer. Beslutet tydliggör att den fördjupande översiktsplanen för Tyftet m.fl. inte 
är ett gällande styrdokument. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ställer sig bakom tolkningen om att fördjupad 
översiktsplan för Tyftet, norra Erikstorp och Varpås inte längre är ett gällande styrdokument i 
och med kommunfullmäktiges antagande av ny översiktsplan, 2022-03-24, § 30. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Upphäva FÖP för Tyftet, norra Erikstorp och Varpås 
 FÖP Tyftet, norra Erikstorp, Varpås 
 §7 KF Aktualitetsförklaring av översiktsplan för Bollebygds kommun 
 Utkast aktualitetsförklaring 170118 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§137     KS2021/193 

 
Riktlinjer för markförsörjning inom Bollebygds kommun - remiss till 
samhällsbyggnadsnämnden  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att remittera förslag till riktlinjer för markförsörjning 
till samhällsbyggnadsnämnden. Remissvar ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 2022-09-
30.  
 

Ärendet 
Riktlinjer för markförsörjning är ett av flera verktyg som har identifierats i samband med arbetet 
med kommunens bostadsförsörjningsprogram för att kommunen ska ha god 
planeringsberedskap. Bland annat för att ge kommunen rådighet över områden med särskilda 
värden. På kommunägd mark kan kommunen lättare bevara, utveckla och skapa förutsättningar 
för önskade värden ur ett långsiktigt perspektiv. Tillgång till kommunal mark underlättar även 
kommunens möjligheter att möta framtida behov och kommunens möjligheter för att styra 
kommunens bostadsförsörjning. 
  
Riktlinjerna tydliggör arbetssätt och ansvarsfördelning samt beskriver syfte med kommunens 
markinnehav, hur kommunen ska agera gällande markförvärv, markförsäljning och markreserv. 
Till riktlinjerna finns även en tillhörande rutin för markförvärv och markförsäljning. Rutinen 
godkänns av chefer på samhällsbyggnadsförvaltningen och inte av nämnd. Riktlinjerna ska gälla 
för kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden. Kommunstyrelsen beslutar om riktlinjer 
för markförsörjning eftersom det är ett styrdokument som omfattar olika nämnder. 
  
I arbetet med riktlinjer för markförsörjning har arbetsgruppen uppmärksammat att det saknas 
delegeringsrätt för att kunna vara med och buda på fastigheter till salu. Därför behöver också 
reglementena och delegeringsordningen för kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden 
förändras. Kommunstyrelsens arbetsutskott behöver få delegeringsrätt för att köpa in fastigheter 
så länge de håller sig inom kommunfullmäktiges budget. Förhoppningen är att kommunstyrelsen 
ska kunna anta riktlinjerna i oktober men beslut om ändring i reglementen och 
delegeringsordningar behöver följa beslutet om riktlinjerna. 
  
Riktlinjerna skapar bättre förutsättningar för en aktiv markförsörjning som i sin tur förväntas ge 
bättre ekonomiska förutsättningar på lång sikt för kommunens samhällsbyggande. 
I riktlinjerna anger styrdokumentet att inför den årliga budgetprocessen ska en uppskattning 
göras av kommande markförvärv för att få en uppskattad kostnad för framtida markköp. Detta 
bedöms medföra bättre nyttjande av budgetposten som är avsatt för markförvärv. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att remittera förslag till riktlinjer för markförsörjning 
till samhällsbyggnadsnämnden. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår som tilläggsförslag att remissvar ska vara kommunstyrelsen tillhanda 
senast 2022-09-30.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Därefter frågar 
ordföranden om arbetsutskottet antar eller avslår Michael Plogells (FR) tilläggsförslag och finner 
att det antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Beslut om remiss; Riktlinjer för markförsörjning 
 Riktlinjer för markförsörjningen i Bollebygds kommun (2022-07-01 ) 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§138     KS2022/161 

 
Ansökan om planbesked Flässjum 2:63 - yttrande till 
samhällsbyggnadsnämnden  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen har inget att erinra gällande ansökan om planbesked Flässjum 2:63, förutsatt 
att gestaltning, volymer, höjd med mera, utreds och fastställs i ett senare skede.  
 

Ärendet 
I juni 2022 inkom en ansökan om planbesked för fastighet Flässjum 2:63 i Bollebygds centrum. 
Planförslaget syftar till att bebygga fastigheten med ett flerbostadshus i 12-16 våningar med 
tillhörande källargarage. 
  
Enligt samhällsbyggnadsnämndens reglemente ansvarar nämnden för handläggning och beslut 
om planbesked. Kommunstyrelsen ska enligt sitt reglemente ges möjlighet att yttra sig i varje 
planbeskedsärende innan samhällsbyggnadsnämnden fattar beslut. Kommunstyrelsen har i sin tur 
delegerat möjligheten att yttra sig, till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
  
Planförslaget möjliggör fler bostäder i centrum, vilket i sin tur skapar bättre underlag för 
centrumhandeln och dess service. Vid eventuellt planuppdrag kommer merparten av 
detaljplanens kostnader att bekostas av exploatören. Kostnaderna betalas enligt kommunens 
riktlinjer för exploateringsavtal samt beräkningsmall för detaljplaner. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen har inget att erinra gällande ansökan om 
planbesked Flässjum 2:63, förutsatt att gestaltning, volymer, höjd med mera, utreds och fastställs i 
ett senare skede. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Ansökan om planbesked Flässjum 2:63 - yttrande till samhällsbyggnadsnämnden 
 Ansökan om planbesked Flässjum 2_63 
 Bolle Tower II 1 
 Bolle Tower II 2 
 Bolle Tower II 3 
 Bolle Tower II 4 
 Översiktskarta Flässjum 2_63 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§139     KS2022/142 

 
Samråd för detaljplan Bollebygd, Flässjum 2:49, Hemgården - 
samrådsyttrande till samhällsbyggnadsnämnden  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen har inget att erinra i samrådet för detaljplan Bollebygd, Flässjum 2:49, 
Hemgården.  
 

Ärendet 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag till detaljplan för Bollebygd, Flässjum 
2:49 Hemgården. Planförslaget är tillgängligt för samråd under 10 veckor mellan 6 juni-22 augusti 
2022. Detaljplanens syfte är att möjliggöra en större byggrätt med bostäder samt centrum- och 
vårdverksamhet. I bottenvåningen skapas förutsättningar för en verksamhetslokal. 
Kommunstyrelsen har möjlighet att lämna synpunkter på detaljplaneförslaget som sakägare eller 
berörd myndighet/verksamhet. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen inte har något att erinra i samrådet för 
detaljplan Bollebygd, Flässjum 2:49, Hemgården. Förslaget antas. 
 

Beslutsunderlag 
 Samråd detaljplan Bollebygd, Flässjum 2_49 Hemgården, Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§140     KS2021/61 

 
Remiss; Granskning av fördjupning av översiktsplanen Småstaden 
Vårgårda 2040 - remissvar till Vårgårda kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen har inget att erinra mot förslaget. Bollebygds kommun ligger långt söder om 
det område Vårgårda kommun planerar för och påverkar således inte Bollebygds kommun i 
någon större utsträckning. Kommunstyrelsen anser att det är positivt att Vårgårda kommun tar 
fram en fördjupad översiktsplan för tätorten med målbilden om en hållbar småstad, vilket kan 
vara inspirerande för vidare arbete även i Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen i Vårgårda kommun beslutade 2022-06-22, § 146, att ställa ut förslag 
till Fördjupning av översiktsplanen – Småstaden Vårgårda 2040 för granskning. Granskningen 
pågår 6 juli-7 september 2022. Bollebygds kommun har fått möjlighet att yttra sig.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande som remissvar: Kommunstyrelsen har inget att erinra mot 
förslaget. Bollebygds kommun ligger långt söder om det område Vårgårda kommun planerar för 
och påverkar således inte Bollebygds kommun i någon större utsträckning. Kommunstyrelsen 
anser att det är positivt att Vårgårda kommun tar fram en fördjupad översiktsplan för tätorten 
med målbilden om en hållbar småstad, vilket kan vara inspirerande för vidare arbete även i 
Bollebygds kommun. Förslaget antas. 
 

Beslutsunderlag 
 Granskning av Fördjupning av översiktsplanen - Småstaden Vårgårda 2040 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§141     KS2022/134 

 
Markanvisning del av Erikstorp 1:183  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beviljar markanvisning inom del av Erikstorp 1:183 till Stiftelsen Bollebygds 
Hyresbostäder i 12 månader från datum för undertecknat avtal. 
 

Ärendet 
Markanvisningsområdet är i detaljplan från 2020 planlagt för bostäder samt skola/förskola. 
Stiftelsen Bollebygds Hyresbostäder (Bollebo) har tidigare inkommit med förfrågan om 
direktanvisning för byggnation av ca 30 lägenheter i flerbostadshus, enligt skisshandling i ärendet. 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade i juni 2019 att avslå ärendet på grund av den då pågående 
utredningen av ett bildande av kommunalt fastighetsbolag. Denna utredning är slutförd och 
samhällsbyggnadsförvaltningen anser att ärendet kan drivas vidare. Löpande kontakt har förts 
med Bollebo och de vill gå vidare med samma förfrågan inkl. skisser som tidigare inlämnats. För 
markanvisningsområdet redogör detaljplanen för följande: 

• Högst 30 % av fastigheten får bebyggas 
• Endast källarlösa hus 
• För huvudbyggnad är högsta antal våningar två. Därutöver får vind inredas eller 

suterrängvåning där källare tillåts 
• Garage eller carport ska placeras minst 6 meter från gata om garage- eller carportöppning 

är orienterad mot gata. 
Bollebos byggrätt enligt deras inlämnade skiss är något i överkant sett till detaljplanens byggrätt. 
Samhällsförvaltningen föreslår därför en markanvisning på 12 månader och att Bollebo under 
denna tid inkommer med korrekta handlingar. När detta är utfört tas ärendet upp på nytt för att 
kunna teckna köpeavtal med rätt förutsättningar. 
  
Pris för marken kommer vara marknadsmässigt. Värdering kommer beställas av extern värderare. 
Priset kommer redovisas i kommande tjänsteskrivelse för köpeavtalet. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-05-23, § 95 och beslutat 
att föreslå kommunstyrelsen att bevilja markanvisning inom del av Erikstorp 1:183 till Stiftelsen 
Bollebygds Hyresbostäder i 12 månader från datum för undertecknat avtal. Förutsatt att 
kommunstyrelsen beviljar markanvisning inom rubricerad fastighet, gav 
samhällsbyggnadsnämnden ordföranden i uppdrag att godkänna tidplan och underteckna 
markanvisningsavtal. 
  
Jäv 
Sverre Fredriksson (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beviljar markanvisning inom del av Erikstorp 1:183 till Stiftelsen Bollebygds 
Hyresbostäder i 12 månader från datum för undertecknat avtal. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan tillstyrkas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §95 SBN Markanvisning del av Erikstorp 1183(SBN2022105-4) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§142     KS2022/92 

 
Ansökan (Bollebo) om medgivande för ändringar av stadgar  

Beslut 
Arbetsutskottet återremitterar ärendet till kommunstyrelseförvaltningen för ytterligare beredning.  
 

Ärendet 
Styrelsen för Stiftelsen Bollebos Hyresfastigheter inkom i mars 2022 med en skrivelse där man 
ber om medgivande från kommunfullmäktige att få ändra stadgarna. Gällande stadgar är från 
1963 och de behöver anpassas till dagens normer. I 6 kap. 1§ i stiftelselagen framgår det att 
ändringar av väsentlig art ska godkännas av Kammarkollegiet genom ett så kallat 
permutationsbeslut. Ansökan ska samtidigt göras hos Länsstyrelsen för mindre ändringar. Det är 
Kammarkollegiet och Länsstyrelsen som beslutar om ändringarna kan godkännas. Enligt nu 
gällande stadgar får ändringar inte göras utan medgivande från kommunfullmäktige och därför 
ber Stiftelsen Bollebos Hyreslägenheter om medgivande från kommunfullmäktige. Efter 
medgivande från kommunfullmäktige är det stiftelsens styrelse som beslutar om att ändra i 
stiftelsens stadgar och ansöker om permutation hos Kammarkollegiet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen har inga synpunkter på det förslag till nya stadgar för Stiftelsen 
Bollebos Hyresbostäder som är framtaget. 
  
Jäv 
Sverre Fredriksson (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige medger Stiftelsen Bollebos Hyresbostäder att 
få ändra stadgarna enligt förslag från styrelsen för stiftelsen. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet återremitteras till förvaltningen för ytterligare beredning.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, varav ett återremissförslag. Ordföranden frågar 
om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde och finner att ärendet 
återremitteras.  
 

Beslutsunderlag 
 Ansökan från Stiftelsen Bollebos Hyresbostäder att få ändra stadgar 
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 Ansökan (Bollebo) om medgivande för ändringar av stadgar 

Skickas till 
Kommunjurist 
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 Sammanträdesdatum  
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§143     KS2020/151 

 
Lokalisering LSS-boende för personer med autism - 
återrapportering av uppdrag till samhällsbyggnadsnämnden  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att gå vidare med projektering för 
förfrågningsunderlag baserad på den framtagna förstudien. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen gav i december 2021 i uppdrag till samhällsbyggnadsnämnden att arbeta vidare 
med förstudie för LSS-boende för vuxna med autism, med lokalisering på Sockelvägen, del av 
Erikstorp 1:4. Kommunstyrelsen har i tidigare i beslut, i april 2021, 
gett samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att påbörja arbetet med planering av boende enligt 
framtagen processkarta. Arbetet inbegriper förstudie av LSS-boende autism. Kommunstyrelsen 
föreslår att medel för förstudien tas från samhällsbyggnadsnämndens investeringsbudget för 
fastighet. Samhällsbyggnadsförvaltningen har nu tagit fram en förstudie i enlighet med uppdraget 
och återrapporterar härmed denna till kommunstyrelsen. Kalkylen i förstudien visar en bedömd 
kostnad på drygt 31 mnkr. exkl. moms. Den preliminära kalkylen har en osäkerhet på 15% där 
den bedömda kostnaden uppgår till drygt 36 mnkr exkl. moms. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har tolkat uppdraget och har utifrån det gjort en förstudie i vilken det 
har utretts möjlighet, förutsättningar och kostnader för att bygga ett LSS-boende för autism. 
Förstudien är utförd i samarbete med socialförvaltningen. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-05-23, § 90, och beslutat 
följande: Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att översända upprättad förstudie till 
kommunstyrelsen. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen att ge uppdrag att gå 
vidare med projektering för förfrågningsunderlag baserad på den framtagna förstudien. 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att i den fortsatta planeringen även beakta frågan om att 
anlägga eller förbereda för anläggning av solcellspaneler vid byggnationen. 
 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att gå vidare med projektering för 
förfrågningsunderlag baserad på den framtagna förstudien. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan tillstyrkas och finner att så sker.  
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Beslutsunderlag 
 §90 SBN Behov av boende för personer med autism(SBN2020274-13) 
 LSS Boende vid Sockelvägen - presentation 2022-04-06_RS(SBN2020274-12) 
 §216 KS Lokalisering LSS-boende för personer med autism 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§144     KS2022/133 

 
Svar på förslag från ungdomsrådet om höjning av belopp i 
demokratiprocessen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att höja summan gällande demokratiprocessen till 150 tkr. 
 

Ärendet 
Ungdomsrådet föreslår att summan för demokratiprocessen höjs med cirka 50 tkr. I nuläget är 
100 tkr avsatt. 
  
Bollebygds kommun har sedan 2006 årligen genomfört den så kallade 100 000-kronorsprocessen. 
Det huvudsakliga syftet med satsningen är att väcka ungas intresse för demokrati samt ge ökade 
kunskaper om hur demokrati fungerar. Ett annat syfte är att ge barn och ungdomar möjlighet att 
påverka saker i sin vardag som de tycker är viktiga. 
  
100 000-kronorsprocessen innebär att ungdomsrådet, gårdsrådet och samtliga skolor i 
kommunen engageras. Det är själva processen och engagemanget som är det viktigaste, inte hur 
stor summan är som ska fördelas. Dock har två skolor tillkommit sedan 2006, vilket gör att 
summan per skola blir mindre samtidigt som arbetskostnader, utrustning, upplevelser och 
materiella ting ökar i pris. Vidare kommer det alltid att finnas begränsningar i de gemensamma 
resurserna, vilket kräver prioriteringar. En ökad förståelse för detta samt träning i att göra val 
som gagnar så många barn och ungdomar i Bollebygd som möjligt ingår i processen. 
  
Det finns ingen budget avsatt för en höjning. Kommunstyrelsen behöver, om höjning ska 
bifallas, besluta var pengarna ska tas ifrån alternativt om budget tillförs. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: I nuläget är 100 tkr avsatt för 
demokratiprocessen och har gällt sedan 2006. Dock har två skolor tillkommit samtidigt som 
arbetskostnader, utrustning, upplevelser och materiella ting ökar i pris. Ungdomsrådet föreslår en 
höjning på cirka 50 tkr, vilket anses rimligt i förhållande till inflationen. 
  
Barn och ungas perspektiv har beaktats inför förslaget. Ungdomsrådet har fungerat som en 
förmedlande länk och fört barnens talan i samråd, där både ungdomsrådet och elevråden är 
positiva till förslaget. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att höja summan gällande demokratiprocessen till 150 tkr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Svar på ansökan med förslag om förhöjd summa gällande demokratiprocessen 
 Förslag från ungdomsrådet att höja summan för demokratiprocessen 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§145     KS2020/254 

 
Verksamhetsplan och budget 2021, kommunstyrelsen - 
återrapportering översyn av ungdomsgårdens hemvist  

Beslut 
Arbetsutskottet återremitterar ärendet till socialnämnden på grund av avsaknad av tydliggjorda 
och fastställda uppdrag för ungdomsenheten, och därigenom ungdomsgården. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade i maj 2021 såsom dialog/avstämning kring ett av uppdragen i 
kommunstyrelsens verksamhetsplan - översyn av ungdomsgårdens hemvist utifrån ekonomi och 
kvalitet - att ge socialnämnden i uppdrag att tydliggöra och fastställa uppdraget 
för ungdomsenheten, där ungdomsgården är en del. Uppdraget ska genomföras i samverkan 
med utbildningsnämnden. Kommunstyrelsen beslutade även att låta uppdraget att göra en 
översyn av ungdomsgårdens organisatoriska hemvist ligga vilande tills uppdraget för 
ungdomsenheten inkl. ungdomsgården är fastställt. 
  
Utredningen på socialförvaltningen har utförts av enhetschef och verksamhetschef. Resultatet av 
utredningen presenteras i bifogad rapport. I bifogad rapport föreslås också ungdomsenhetens 
verksamhet även fortsatt tillhöra socialnämndens verksamhetsområde. Förslaget lämnas utifrån 
den behovsinventering som har gjorts som visar att majoriteten av de arbetsuppgifter som 
ungdomsutvecklarna utför samt det utvecklingsbehov som har identifierats endast kan 
genomföras inom socialnämndens verksamheter. 
  
Socialnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-06-16, § 69, och rekommenderar i 
beslutet att ungdomsenheten även fortsatt ska tillhöra socialnämndens verksamhet. Ärendet 
skickas vidare till kommunstyrelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet återremitteras till socialnämnden på grund av avsaknad 
av tydliggjorda och fastställda uppdrag för ungdomsenheten, och därigenom ungdomsgården. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, varav ett återremissförslag. Ordföranden frågar 
om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde och finner att det ska 
återremitteras.  
 

Beslutsunderlag 
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 §69 SN Översyn av ungdomsgårdens hemvist - uppdrag från 
kommunstyrelsen(SN202178-4) 

 Beskrivning av ungdomsenhetens uppdrag(SN202178-3) 
 §120 KS Dialog/avstämning kring ett av uppdragen i kommunstyrelsens verksamhetsplan 

- översyn av ungdomsgårdens hemvist utifrån ekonomi och kvalitet 

Skickas till 
Socialnämnden 
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§146     KS2022/39 

 
Internkontroll 2021, kommunstyrelsens bedömning - återkoppling 
från UN, SBN, KS  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen noterar kompletteringar från samhällsbyggnadsnämnden och 
kommunstyrelsen och anser uppdraget slutfört. Avseende utbildningsnämndens komplettering 
anses andra uppdraget slutfört, men avseende första - Kommunstyrelsen begär en komplettering 
från utbildningsnämnden kring nämndens granskning av skolpliktsbevakningen under 2021 - 
beslutar kommunstyrelsen om en återremiss till utbildningsnämnden för komplettering. 
 

Ärendet 
I samband med att kommunstyrelsen behandlade internkontroll 2021, på sammanträde 2022-04-
12, § 66, beslutade kommunstyrelsen att godkänna rapport över internkontroll 2021 men begärde 
också följande kompletteringar:  

• Kommunstyrelsen begär en komplettering från utbildningsnämnden kring nämndens 
granskning av skolpliktsbevakningen under 2021. 

• Kommunstyrelsen begär en komplettering från utbildningsnämnden kring nämndens 
granskning av särskilt stöd under 2021. 

• Kommunstyrelsen begär en komplettering från socialnämnden kring hur nämnden ser på 
riskerna och konsekvenserna inom området information. 

• Kommunstyrelsen begär en komplettering från samhällsbyggnadsnämnden där nämnden 
redogör för hur man följt upp att fusk och oegentligheter inte förekommit i de bygg- och 
exploateringsprojekt som kommunen varit involverad i under 2021. 

• Kommunstyrelsen begär en komplettering från kommunstyrelsen kring beskrivning av 
hur riskerna med elavbrott hanterats under 2021. 

• Kommunstyrelsen begär en komplettering från kommunstyrelsen i form av en 
redogörelse kring eventuella avvikelser från kommunens upphandlingspolicy, samt en 
redogörelse kring hur mycket som köpts utanför avtal, under 2021. 

  
Till kommunstyrelsens sammanträde i augusti 2022 har samhällsbyggnadsnämnden, 
utbildningsnämnden och kommunstyrelsen återkommit med kompletteringar.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen noterar kompletteringar 
från samhällsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen och anser uppdraget slutfört. Avseende 
utbildningsnämndens komplettering anses andra uppdraget slutfört, men avseende första -
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 Kommunstyrelsen begär en komplettering från utbildningsnämnden kring nämndens granskning 
av skolpliktsbevakningen under 2021 - föreslås en återremiss till utbildningsnämnden för 
komplettering. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §66 KS Internkontroll 2021, kommunstyrelsens bedömning 
 §117 SBN Yttrande till kommunstyrelsen angående intern kontroll 2021(SBN2022101-2) 
 Samhällsbyggnadsnämndens internkontroll 2021, yttrande till kommunstyrelsen 
 §51 UN Internkontroll 2021, kommunstyrelsens bedömning(UN2022166-4) 
 Komplettering från utbildningsnämnden kring nämndens granskning  av särskilt stöd 

under 2021.(UN2022166-2) 
 Komplettering till internkontrollplan 

Skickas till 
Kommunstyrelsen, utbildningsnämnden 
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§147     KS2022/111 

 
Boråsregionen finansieringslots kultur - yttrande från 
utbildningsnämnden  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Boråsregionens förslag om gemensam 
finansieringslotsfunktion för kultur. Bollebygds kommuns del av finansieringen – ca 35 tkr – ska 
bekostas av utbildningsnämnden.  
 

Ärendet 
Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund tog vid sitt sammanträde 2022-04-
29 del av förstudierapporten gällande finansieringslots kultur och beslutade att be kommunerna 
att ta beslut om huruvida en gemensam finansieringslotsfunktion för kultur ska inrättas samt om 
kommunerna kan dela på ansvaret att motfinansiera regionens bidrag om totalt 500 tkr. En 
preliminär finansieringsmodell med fördelning utifrån invånarantal visar att för Bollebygds del 
handlar det om knappt 35 tkr. Medlemskommunernas beslut meddelas Boråsregionen senast 
2022-08-26. På grund av tidsbrist beslutade arbetsutskottet på sammanträde 2022-05-25, § 123, 
att skicka ärendet på remiss till utbildningsnämnden. Kommunstyrelsen önskar svar kring vad 
nämnden anser om förslaget från Boråsregionen, samt om kostnaden kan tas inom 
utbildningsnämndens budgetram. Deadline för svar till kommunstyrelsen var 2022-06-30. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-06-15, § 47,  och beslutat 
att lämna yttrande om finansieringslots för att stärka kompetensen för extern finansiering hos 
kulturaktörer i Sjuhärad, till kommunstyrelsen och att kostnaden för Bollebygd uppgår till 35 tkr 
och kan tas inom utbildningsnämndens budgetram. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Boråsregionens 
förslag om gemensam finansieringslotsfunktion för kultur. Bollebygds kommuns del av 
finansieringen – ca 35 tkr – ska bekostas av utbildningsnämnden. Förslaget antas.  
  
 

Beslutsunderlag 
 §123 KSAU Remiss Boråsregionen; Finansieringslots kultur 
 §47 UN Finansieringslots kultur, Boråsregionen(UN2022204-8) 
 UN yttrande; Finansieringslots kultur 
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 Protokollsutdrag § 29 220429 Finansieringslots kultur 
 Boråsregionen rapport finaniseringslots kultur 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§148     KS2016/175 

 
Svar på motion (FR) om att bevara gamla fastigheter - återremiss  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Föreslå kommunfullmäktige att 
avskriva motionen, samt att föreslå kommunfullmäktige att anse uppdraget om att inventera 
bevarandevärda fastigheter som utfört. 
 

Ärendet 
Stefan Edvardsson (FR) har den 2 juni 2016 lämnat in en motion om att inventera och 
bevara kommunala fastigheter. Kommunfullmäktige remitterade i augusti 2016 motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för handläggning. Under beredningens gång har (FR) meddelat 
att man önskar dra tillbaka motionen på grund av inaktualitet eller utom partiets påverkan längre. 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-08-19, § 176, och 
föreslog att kommunfullmäktige avskriver motionen. Kommunstyrelsen behandlade ärendet 
2019-10-07, § 119, och såg att det fanns behov av en inventering och skötselplan av byggnader 
med bevarandevärde i kommunen och ställde sig därmed bakom motionens första att-sats. Då 
beslut om försäljning av den gamla brandstationen tagits av samhällsbyggnadsnämnden kunde 
denna del av motionen avskrivas. 
  
Kommunfullmäktige beslutade på sammanträde 2019-10-17, § 125, att återremittera ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden för ytterligare beredning av båda att-satserna i motionen. Kommunen 
ska skyndsamt inventera beståndet av gamla fastigheter med bevarandevärde och det ska 
redovisas i kommunfullmäktige för vidare åtgärder och plan för framtida kostnader samt 
förvaltning av dessa. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-06-20, §134, 
och beslutat att föreslå kommunfullmäktige att avskriva motionen, samt att 
föreslå kommunfullmäktige att anse uppdraget om att inventera bevarandevärda fastigheter som 
utfört. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
Föreslå kommunfullmäktige att avskriva motionen, samt att föreslå kommunfullmäktige att anse 
uppdraget om att inventera bevarandevärda fastigheter som utfört. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 §134 SBN, Motion om att bevara gamla fastigheter - återremiss 
 §125 Kf Svar på motion (FR) om att bevara gamla fastigheter 
 Motion om att bevara gamla fastigheter 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
 

Page 34 of 51



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-08-19 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§149     KS2021/316 

 
Svar på medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds 
kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat i och med att förslagsställarens intentioner i 
medborgarförslaget redan är under utredning i kommunen sedan ett tag tillbaka, och därmed kan 
anses vara tillgodosedda. 
 

Ärendet 
Yvonne Andrén föreslår i medborgarförslag inkommet 2021-12-16 att Bollebygds kommun tar 
fram förslag på hur olika former av seniorboende kan se ut. Förslagen måste också vara 
utformade för att kunna genomföras såväl inom kort som på lite längre sikt. Förslagsställaren 
föreslår även att kommunen ska arbeta för att några seniorboende kan finnas på flera platser i 
kommunen, såsom så kallat plusboende. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-02-10, § 
2, överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. 
  
I kommunstyrelsens handläggning av ärendet har socialförvaltningen tillfrågats, och förvaltningen 
svarar att man just nu utreder frågan om framtida boenden för äldre genom bland annat 
omvärldsbevakning och utifrån ett uppdrag från kommunstyrelsen som ska återredovisas under 
hösten 2022. Socialförvaltningen har genomfört en enkät med frågan om framtidens vård- och 
omsorgsboende och alternativa boendeformer som möter kommande generationers behov av 
olika typer av boenden. Ur den genomförda enkäten kunde socialförvaltningen skönja en 
förändring i förväntningarna på ett vård- och omsorgsboende för de medborgare som svarade på 
enkäten. Det stämmer väl överens med det som beskrivs i Yvonne Andréns medborgarförslag. 
  
Bakgrund: Socialnämnden gjorde i slutet av 2021 följande återrapportering till 
kommunstyrelsen; I lokalresursplanen har sedan tidigare ett behov av 60 nya boendeplatser inom 
särskilt boende för äldre angivits. Ett antal som inte längre är överensstämmande med det behov 
som idag föreligger (årsskiftet 2021/2022). Bollegårdens särskilda boende för äldre har idag 81 
platser. Det förekommer inte någon oskälig väntetid från beslut till inflyttning, vilket inte var 
fallet för bara ett och ett halvt år sedan då det var kö till boendets båda avdelningar. 
  
Befolkningsprognosen visar att antalet äldre i Bollebygd kommer att öka, en ökning på 30 % av 
personer över 80 år förespås, medan åldersgruppen 65-79 år kommer ligga kvar på samma nivå 
under åren fram till 2030. Det är större sannolikhet att den som har behov av en plats på särskilt 
boende är över 80 år. Det finns många olika sätt att beräkna hur många boendeplatser som 
behövs i en kommun och beroende på vilket sätt som används så kommer man fram till olika 
slutsatser. Om ökningen beräknas linjärt, från idag, så motsvarar det 124 platser år 2030, det vill 
säga 43 platser utöver dem som finns idag. Ser man istället till rikssnittet som visar att 11,77 % av 
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80-åringarna bor på särskilt boende för äldre så skulle det, för Bollebygds del, motsvara 77 platser 
idag och 109 platser 2030, således en ökning på 32 platser i det scenariot. I 
Sjuhäradskommunerna är snittet för andel 80-åringar som bor på särskilt boende 10,7 % vilket i 
Bollebygd skulle motsvara en ökning på 20 platser fram till 2030. 
  
Brist på särskilt boende för äldre kan inte lösas enbart genom att förbättra bostäderna på den 
ordinarie bostadsmarknaden, eller genom trygghetsboenden. Brist på bostäder som är tillgängliga 
för personer med nedsatt rörlighet kan emellertid öka behovet av särskilt boende. Det är därför 
av vikt att kommunen ser till att det finns tillräckligt med bostäder i särskilt boende när en äldre 
person bedöms ha det behovet. Socialnämnden har således i början av 2022 reviderat behovet av 
äldreboendeplatser i kommunen. Man bedömer att en utökning om cirka 20 platser på särskilt 
boende för äldre räcker, under förutsättning att kommunen planerar fler bostäder som är 
anpassade för äldres behov och på olika sätt uppmuntrar företag som ägnar sig åt 
bostadsbyggande att uppföra trygghetsboenden med gemensamhetsytor och plats för aktiviteter. 
  
Kommunstyrelsen har 2022-03-01, § 51, gett socialnämnden följande uppdrag: Socialnämnden 
ska precisera vilken typ av – och behovet av – bostäder anpassade för äldres behov som finns. 
Uppdraget ska innefatta beskrivning av de olika boendetyper socialnämnden tänker sig. En 
definition och beskrivning av vad ett trygghetsboende är ska finnas med och den ska vara skriven 
så att det är ett underlag för vidare kommunikation med eventuella aktörer på marknaden som 
vill bygga ett trygghetsboende i kommunen. Om socialnämnden tänker att biståndsbedömt 
trygghetsboende är ett alternativ ska även detta beskrivas och definieras. Eventuella skillnader i 
utformning av och kommunens ansvar mellan trygghetsboende och biståndsbedömt 
trygghetsboende ska beskrivas. Underlaget ska också presentera befolkningsunderlaget för olika 
boendeformer i de olika kommundelarna, det vill säga hur många äldre tror socialnämnden kan 
vara aktuella för annan boendeform än äldreboende och då preciserat på de olika 
kommundelarna, på kort och lång sikt. Finns det andra boendeformer för äldre som 
socialnämnden har i åtanke ska dessa definieras och presenteras på liknande sätt som för 
trygghetsboende och biståndsbedömt trygghetsboende. 
  
Socialnämnden ska i samma svar också beskriva eventuella behov av hemtjänstlokaler på annan 
ort än centrala Bollebygd och hur dessa då kan samordnas med andra boendeformer för äldre. 
Nämnden ska återkomma med svar på uppdraget till kommunstyrelsen senast 2022-08-31. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer mot bakgrund av ovan angivet att medborgarförslaget 
ska anses besvarat i och med att förslagsställarens intentioner i medborgarförslaget redan är 
under utredning i kommunen sedan ett tag tillbaka, och därmed kan anses vara tillgodosedda. 
 

Förslag till beslut 
Kommunsstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat i och med att förslagsställarens intentioner i 
medborgarförslaget redan är under utredning i kommunen sedan ett tag tillbaka, och därmed kan 
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anses vara tillgodosedda. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag om olika seniorboenden 
 Medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds kommun 
 Medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds kommun_Bortredigerad 
 §2 Kf Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om olika seniorboenden i 

Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§150     KS2022/132 

 
Samråd om förslag till budget och verksamhetsplan 2023 för 
Tolkförmedling Väst  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun inte har något att erinra mot förslag till 
budget 2023 och verksamhetsplan 2023-2025 för Tolkförmedling Väst. 
 

Ärendet 
Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund och dess ändamål är att tillgodose medlemmarnas 
behov av språktolk. Förbundet har tilldelats uppdraget att bedriva språktolkförmedling och är 
därmed huvudman för verksamheten. Medlemsorganisationernas verksamheter köper samtliga 
språktolktjänster av Tolkförmedling Väst. Förbundet bedriver även översättningsverksamhet. 
 
Tolkförmedling Väst har varit i drift sedan 1 april 2013 och består av totalt 43 medlemmar; 
Västra Götalandsregionen samt kommunerna Alingsås, Bollebygd, Borås, Dals-Ed, Essunga, 
Falköping, Grästorp, Gullspång, Göteborg, Götene, Herrljunga, Hjo, Härryda, Karlsborg, 
Kungälv, Lerum, Lidköping, Lilla Edet, Lysekil, Mariestad, Mark, Munkedal, Mölndal, Orust, 
Partille, Skara, Skövde, Sotenäs, Strömstad, Svenljunga, Tanum, Tibro, Tidaholm, Tjörn, 
Tranemo, Trollhättan, Töreboda, Uddevalla, Ulricehamn, Vara, Vårgårda och Öckerö. 
 
Som medlem i kommunalförbundet Tolkförmedling Väst har Bollebygds kommun fått möjlighet 
att yttra sig angående förslag till budget och verksamhetsplan 2023-2025. Direktionen har på 
sammanträde i maj 2022 beslutat att godkänna förslag till budget och verksamhetsplan 2023-
2025, samt att förslaget ska skickas till förbundsmedlemmarna för samråd inför beslut om budget 
och verksamhetsplan på direktionsmöte 30 september 2022. 
 
Budget och verksamhetsplan 2023–2025 beskriver vad som planeras i verksamheten under 2023-
2025 samt budget för 2023. Budget 2023 är lagd utifrån idag gällande förutsättningar och efter 
samråd med förbundets medlemmar. Som utgångsläge för planeringen av 2023–2025 finns 
gällande plan för 2022–2024 samt utfallet av de senaste åren och prognoser för de kommande 
åren. Flyktingsituationen och migrationspolitiken i omvärlden samt Migrationsverkets prognos 
tas även i beaktan i planeringen av budget 2023. Medlemmarnas behov beräknas till ca 335 000 
uppdrag för 2023 och prisjusteringen för 2023 resulterar i en snitthöjning om 2,9 %. 
 
I Bollebygds kommun är det socialförvaltningen och utbildningsförvaltningen som använder sig 
av Tolkförmedling Västs tjänster. En internremiss på tjänstepersonsnivå har skickats till de båda 
förvaltningarna, som inte har några synpunkter på förslaget. Avseende hur kommunen använder 
sig av förmedlingens tjänster kan nämnas att Bollebygds kommun mellan januari-juni 2022 köpt 
tolktjänster av Tolkförmedling Väst för drygt 390 tkr. 51 tkr för utbildningsnämnden och 339 tkr 
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för socialnämnden. 
  
Då ärendet berör två olika nämnder ska kommunstyrelsen sammanställa och besluta kring 
yttrandet å kommunens vägnar. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att kommunen inte har 
något att erinra mot förslag till budget 2023 och verksamhetsplan 2023-2025 och föreslår att 
kommunstyrelsen beslutar detsamma. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun inte har något att erinra mot förslag till 
budget 2023 och verksamhetsplan 2023-2025 för Tolkförmedling Väst. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Samråd om förslag till budget och verksamhetsplan 2023 för Tolkförmedling Väst 
 Protokollsutdrag 
 Förslag till Budget och verksamhetsplan 2023-2025 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§151     KS2021/66 

 
Remiss; bostadsförsörjningsprogram 2022-2025 - remissvar till 
kommunstyrelsen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen har inget att erinra mot förslag till bostadsförsörjningsprogram.   
 

Ärendet 
I januari 2021 gav kommunstyrelsen plan- och exploateringsenheten i uppdrag att uppdatera 
riktlinjerna för bostadsförsörjningen, enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar 
(SFS 2000:1383). Riktlinjer för bostadsförsörjningen ska, enligt lagen, antas av 
kommunfullmäktige minst en gång varje mandatperiod. De ska innefatta hela kommunen och 
redogöra för kommunens bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet, både med 
hänsyn till kommunens bostadsförsörjningsansvar och marknadens behov. Riktlinjerna ska följa 
nationella, regionala och kommunala mål och riktlinjer. 
  
Förslaget för bostadsförsörjningsprogrammet utgör Bollebygds kommuns riktlinjer samt åtgärder 
för bostadsförsörjningen, vilka bland annat baseras på översiktsplanens mål samt en befolknings- 
och bostadsmarknadsanalys. Programmet anger dels vad som ska uppnås inom 
bostadsförsörjningen i kommunen och dels hur det ska ske. Det är ett strategiskt styrdokument 
för kommunen att vända sig till när det kommer till bostadsplanering, och ett viktigt arbete för att 
stärka Bollebygd som en attraktiv boendekommun. 
  
Samhällsbyggnadsförvaltningen leder arbetet med bostadsförsörjningsprogrammet men förslaget 
har tagits fram av en kommunal arbetsgrupp med olika kompetensområden från olika 
förvaltningar, för att försöka få en genomarbetad och nyanserad slutprodukt. En politisk 
styrgrupp tillsattes av kommunstyrelsen 2021-04-13, § 60, för att granska och besluta om 
programmets innehåll och struktur. Även politiska förankringar och referensarbeten har skett 
tillsammans med socialnämnden och kommunpolitiker under arbetets gång. 
Enligt lag (SFS 2000:1383) ska kommunen ge länsstyrelsen, regionen och eventuellt andra 
berörda regionala organ tillfälle att yttra sig över planeringen med bostadsförsörjningen. 
Remissförslaget ger dessa aktörer, samt grannkommuner och kommunens nämnder och politiska 
partier, möjlighet att lämna sina synpunkter på programmet.  
  
Kommunstyrelsen beslutade på sammanträde 2022-05-24, § 96, att skicka ut förslag till 
bostadsförsörjningsprogram på remiss, enligt särskild sändlista. Remissvaren ska vara Bollebygds 
kommun tillhanda senast 24 augusti 2022. Kommunstyrelsen ges också möjlighet att yttra sig. 
Alla inkomna remissvar kommer att bearbetas i en samrådshandling, och eventuellt inarbetas i 
förslaget. Därefter kommer förslaget återigen till kommunstyrelsen för beredning, innan 
kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  
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Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen inte har något att erinra mot förslag till 
bostadsförsörjningsprogram. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §96 KS Beslut om remiss bostadsförsörjningsprogram 2022-2026 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§152     KS2022/112 

 
Remiss; revidering av lokalresursplan 2022 - remissvar till 
kommunstyrelsen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget att upphäva ”Riktlinjer för lokalplanering i 
Bollebygds kommun” och i samband med 2022 års revidering av lokalresursplan införliva 
processen för lokalplanering i lokalresursplanen. Kommunstyrelsen föreslår att processen för 
akut lokalbehov förtydligas vid punkt 5 så att det framgår att kommunstyrelsen ger uppdrag till 
lokalstrateg att ta in yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden, göra en kommunövergripande 
bedömning utifrån yttrandet och sedan föra upp ärendet för beslut till kommunstyrelsen för att i 
en ny punkt (punkt 6) besluta hur man ska gå vidare i frågan: a. ingen åtgärd b. uppdrag till 
samhällsbyggnadsnämnden att genomföra inom ram, c. lyfta frågan till kommunfullmäktige för 
beslut när åtgärden inte ryms inom budgetram men bedöms behöva genomföras. Tidigare punkt 
6 blir då punkt 7. 
  
Kommunstyrelsen anser att lokalresursplanen kan utvecklas layout- och innehållsmässigt där det 
renodlas vad som är huvuddokument, vad som behövs i underlag och vad av det som kan läggas 
som bilaga. Detta behöver inte justeras till lokalresursplan 2022-2031 men bör ses över till 
nästkommande år. 
  
Kommunstyrelsen har enbart lyft upp ett lokalbehov och det är ett nytt kommunhus som ska 
införliva alla förvaltningars administrativa lokaler och ersätta de lokaler som idag förhyrs av 
extern fastighetsägare. Kommunstyrelsen gör högsta prioritet på detta. 
 

Ärendet 
Lokalresursplanen ska revideras och kommunstyrelsen har flaggat upp behov av ett nytt 
kommunhus. Idag är arbetsmiljön i nuvarande kommunhus inte optimalt och det finns vissa 
arbetsmiljöproblem som löses enbart med medarbetarnas goda vilja och flexibilitet men det är 
ohållbart i längden och inget som kommunstyrelsen som arbetsgivare kan stå för inom en relativt 
snar framtid. 
  
Kommunstyrelsen ser också behovet av att samla samtliga förvaltningars administrativa 
enheter/verksamheter dels för att få en samordning som till viss del brister idag då administration 
är utspridd på flera olika fysiska adresser i centrala Bollebygd idag, dels för att följa beslutet att 
kommunen ska äga sina lokaler i så stor utsträckning som möjligt. Idag förhyrs ett flertal 
administrativa lokaler från extern fastighetsägare. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget att upphäva ”Riktlinjer för lokalplanering i 
Bollebygds kommun” och i samband med 2022 års revidering av lokalresursplan införliva 
processen för lokalplanering i lokalresursplanen. Kommunstyrelsen föreslår att processen för 
akut lokalbehov förtydligas vid punkt 5 så att det framgår att kommunstyrelsen ger uppdrag till 
lokalstrateg att ta in yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden, göra en kommunövergripande 
bedömning utifrån yttrandet och sedan föra upp ärendet för beslut till kommunstyrelsen för att i 
en ny punkt (punkt 6) besluta hur man ska gå vidare i frågan: a. ingen åtgärd b. uppdrag till 
samhällsbyggnadsnämnden att genomföra inom ram, c. lyfta frågan till kommunfullmäktige för 
beslut när åtgärden inte ryms inom budgetram men bedöms behöva genomföras. Tidigare punkt 
6 blir då punkt 7. 
  
Kommunstyrelsen anser att lokalresursplanen kan utvecklas layout- och innehållsmässigt där det 
renodlas vad som är huvuddokument, vad som behövs i underlag och vad av det som kan läggas 
som bilaga. Detta behöver inte justeras till lokalresursplan 2022-2031 men bör ses över till 
nästkommande år. 
  
Kommunstyrelsen har enbart lyft upp ett lokalbehov och det är ett nytt kommunhus som ska 
införliva alla förvaltningars administrativa lokaler och ersätta de lokaler som idag förhyrs av 
extern fastighetsägare. Kommunstyrelsen gör högsta prioritet på detta. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Revidering av lokalresursplan 2022 - remissvar till kommunstyrelsen 
 §105 KS Remiss; Reviderad lokalresursplan 2022-2031 
 Förslag revidering av lokalresursplan 2022-2031 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§153     KS2021/160 

 
Vision Bollebygd 2035  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
1. Kommunfullmäktige antar Vision Bollebygd 2035 enligt följande:  
 
Vision Bollebygds kommun 2035 
Bollebygd är en kommun under utveckling och tillväxt. Här bor 12 000 invånare.  
 
Leva och bo i Bollebygds kommun 
Här får du en by- och småstadskänsla. Det finns bostäder för alla och i hela kommunen. 
Närheten, oavsett om det är till stad, flygplats eller natur, är påtaglig.  
Vi har vatten och luft av god kvalitet, vackra dalgångar och blandad skog. Kraften vi får från 
naturen ger oss livskvalitet. Detta bevarar vi för kommande generationer. 
En av kommunens många fördelar är att alla känner alla. Det är enkelt att samtala med varandra – 
invånare, politiker och kommunens anställda. Kommunen genomsyras av öppenhet, tillgänglighet 
och delaktighet. Samtal och det goda mötet är förutsättningen för bra relationer och tryggheten i 
vår kommun. 
Här lever vi tryggt och säkert. Närheten till varandra skapar tillit och samhörighet. Vi är 
engagerade och bryr oss om kommunens framtid.  
Här finns mötesplatser, kultur och fritidsaktiviteter för alla. Kommunen stöttar och uppmuntrar 
civilsamhällets initiativ och dess engagerade ledare. 
Här trivs vi och lever gott! 
 
Arbeta och verka i Bollebygds kommun 
Här finns goda förutsättningar för ett rikt näringsliv både på landsbygden och i tätorterna med 
kreativa och innovativa företagare. Kunskap, engagemang och entreprenörsanda skapar 
förutsättningar för en hållbar kommun där idéer utvecklas.  
Våra skolor i toppklass utbildar framtidens företagare och medarbetare. Satsningar på hela 
utbildningskedjan lägger grunden för en kommun präglad av kunskap, innovation och kreativitet. 
Oavsett om du åker inom, till eller från kommunen kan du göra det på ett säkert och hållbart sätt. 
Utbyggda gång- och cykelvägar och en väl fungerande kollektivtrafik gör det enkelt ta sig till 
skola, arbete, aktiviteter och rekreation. 
Bollebygd är en attraktiv kommun för besökare. Vår natur, närhet till sjöar och utbudet av 
aktiviteter erbjuder något för alla att uppleva och välkomnar gäster från när och fjärran.  
I samverkan går vi framåt! 
  
2. I och med antagandet av ny vision upphävs den gamla visionen ”Bollebygd 2025”, antagen av 
kommunfullmäktige 2012-11-22, § 171, reviderad 2016-06-15, § 78 (som en del av mål och 
budget 2017-2019). 
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Ärendet 
Kommunstyrelsen gav i verksamhetsplanen för 2021 kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att 
ta fram ett förslag till en ny vision för Bollebygds kommun. Framtagandet skulle ske i bred 
förankring tillsammans med medborgare, föreningar, företagare, fackliga organisationer, 
medarbetare och andra intressenter. Under våren 2021 arbetades en projektplan fram i samarbete 
med kommunstyrelsens arbetsutskott, representanter från de politiska partierna, kommunens 
ledningsgrupp, kommunchef och projektledare. Projektplanen beskrev de olika faserna i 
projektet, målgrupp, intressenter, de olika arbetsmetoderna och tidplanen för projektet. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkände projektplanen för visionsarbetet Bollebygd 2035 på 
sammanträde 2021-05-04, § 81. 
  
Arbetet med visionen beskrivs utförligt i bilagd projektrapport, daterad 2022-08-11. 
  
I samband med att kommunfullmäktige antar visionen inleds enligt planen för visionsarbetet en 
ny process med att återkoppla till och informera såväl invånare som medarbetare. Dessutom ska 
visionen på olika sätt implementeras i kommunens styrning. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige antar Vision Bollebygd 2035 enligt följande:  
 
Vision Bollebygds kommun 2035 
Bollebygd är en kommun under utveckling och tillväxt. Här bor 12 000 invånare.  
 
Leva och bo i Bollebygds kommun 
Här får du en by- och småstadskänsla. Det finns bostäder för alla och i hela kommunen. 
Närheten, oavsett om det är till stad, flygplats eller natur, är påtaglig.  
Vi har vatten och luft av god kvalitet, vackra dalgångar och blandad skog. Kraften vi får från 
naturen ger oss livskvalitet. Detta bevarar vi för kommande generationer. 
En av kommunens många fördelar är att alla känner alla. Det är enkelt att samtala med varandra – 
invånare, politiker och kommunens anställda. Kommunen genomsyras av öppenhet, tillgänglighet 
och delaktighet. Samtal och det goda mötet är förutsättningen för bra relationer och tryggheten i 
vår kommun. 
Här lever vi tryggt och säkert. Närheten till varandra skapar tillit och samhörighet. Vi är 
engagerade och bryr oss om kommunens framtid.  
Här finns mötesplatser, kultur och fritidsaktiviteter för alla. Kommunen stöttar och uppmuntrar 
civilsamhällets initiativ och dess engagerade ledare. 
Här trivs vi och lever gott! 
 
Arbeta och verka i Bollebygds kommun 
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Här finns goda förutsättningar för ett rikt näringsliv både på landsbygden och i tätorterna med 
kreativa och innovativa företagare. Kunskap, engagemang och entreprenörsanda skapar 
förutsättningar för en hållbar kommun där idéer utvecklas.  
Våra skolor i toppklass utbildar framtidens företagare och medarbetare. Satsningar på hela 
utbildningskedjan lägger grunden för en kommun präglad av kunskap, innovation och kreativitet. 
Oavsett om du åker inom, till eller från kommunen kan du göra det på ett säkert och hållbart sätt. 
Utbyggda gång- och cykelvägar och en väl fungerande kollektivtrafik gör det enkelt ta sig till 
skola, arbete, aktiviteter och rekreation. 
Bollebygd är en attraktiv kommun för besökare. Vår natur, närhet till sjöar och utbudet av 
aktiviteter erbjuder något för alla att uppleva och välkomnar gäster från när och fjärran.  
I samverkan går vi framåt! 
  
2. I och med antagandet av ny vision upphävs den gamla visionen ”Bollebygd 2025”, antagen av 
kommunfullmäktige 2012-11-22, § 171, reviderad 2016-06-15, § 78 (som en del av mål och 
budget 2017-2019). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Vision Bollebygd 2035 
 Projektrapport Vision Bollebygd 2035 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§154     KS2021/228 

 
Reglemente för föreningsrådet i Bollebygds kommun - remiss  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att skicka ut förslag på reglemente för föreningsrådet i 
Bollebygds kommun på remiss till samtliga facknämnder. Kommunstyrelsen önskar svar på 
remissen senast 2022-10-26. 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) föreslog i en motion daterad 2021-09-06 att ett föreningsråd startas upp i Bollebygds 
kommun. Kommunfullmäktige biföll motionen på sitt sammanträde 2022-03-24. Inför 
inrättandet behöver ett regelverk för föreningsrådet tas fram och ett förslag på reglementet är 
upprättat. Ett förslag på reglemente är framtaget av kommunchef och enhetschef för kultur och 
fritid. 
  
I förslag till reglemente som skickas på remiss är viss text skriven i rött. Det är extra viktigt att 
nämnderna ger sin syn på dessa markeringar och frågor då det är framför allt i dessa delar som ett 
politiskt ställningstagande behöver göras. Tjänstepersoner som tagit fram förslaget förordar att 
föreningsrådet läggs under utbildningsnämnden och att det då i alla dess delar där det står 
”kommunstyrelsen eller utbildningsnämnden” blir utbildningsnämndens ansvar. 
  
Ingen bedömning av ekonomiska förutsättningar är gjorda. Viss ökad kostnad för arvoden kan 
eventuellt tillkomma likaså en mindre ökad kostnad för förtäring i samband med möten. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att skicka ut förslag på reglemente för föreningsrådet i 
Bollebygds kommun på remiss till samtliga facknämnder. Kommunstyrelsen önskar svar på 
remissen senast 2022-10-26. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Reglemente för föreningsrådet i Bollebygds kommun 
 Reglemente för föreningsrådet  i Bollebygds kommun 
 §34 Kf Svar på motion (S) om att inrätta föreningsråd 

Skickas till 
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Samhällsbyggnadsnämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden 
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§155     KS2021/35 

 
Målansvariga för avfallsplanen ”Mot en hållbar och cirkulär framtid”  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att huvudansvariga nämnder/styrelse för att nå målen i avfallsplanen 
”Mot en hållbar och cirkulär framtid” för perioden 2021-2030 blir enligt följande: 

Avfallsplanen ”Mot en hållbar och cirkulär framtid” för perioden 2021-2030 
Mål Ansvarig nämnd Delaktig nämnd 
Mål 1.1 
Matsvinnet ska minska till 35g/ 
portion i kommunens verk-
samheter 

SBN UN 
SN 

Mål 1.2 
Matsvinnet ska minska med 50% 
per invånare jämfört med år 2021 

SBN KS 

Mål 1.3 
Minst 60% av uppkommet mat-
avfall ska gå till näringsåtervinning 
och biogasproduktion eller annat 
miljömässigt motsvarande 
ändamål 

SBN   

Mål 2.1 
Konsumtionen av engångsartiklar 
i kommunens verksamheter ska 
minska jämfört med år 2022 

KS UN 
SN 
SBN 

Mål 2.2 
Livslängden på arbetskläder i 
kommunens verksamheter ska öka 
jämfört med år 2022 

KS SBN 
SN 

Mål 2.3 
Invånarnas förståelse om 
kopplingen mellan konsumtions-
beteende, avfallsmängder och 
miljöpåverkan ska öka jämfört 
med år 2023 

KS SBN 
SN 

Mål 3.1 
Andel möbel- och textilinköp i 
kommunens verksamheter som 
återbrukat ska öka jämfört med år 

SN KS 
SBN 
UN 
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2022 
Mål 3.2 
Återanvändning och återvinning 
av bygg- och rivningsmaterial 
inklusive massor från kommunala 
bygg-, mark- och 
anläggningsprojekt ska öka 
jämfört med år 2022 

SBN   

Mål 3.3 
Livslängden på elektronik i 
kommunens verksamheter ska öka 
jämfört med år 2022 

KS UN 

Mål 3.4 
Invånarna ska ha möjlighet till 
enkel och tillgänglig åter-
användning av produkter 

SN SBN 

Mål 4.1 
Alla kommunala verksamheter ska 
ha möjlighet att enkelt och nära 
sortera ut sitt avfall 

SBN KS 
UN 
SN 

Mål 4.2 
Andelen felsorterat i restavfallet 
ska minska med 50% jämfört med 
år 2021 

SBN KS 

Mål 4.3 
Mängd avfall från ÅVC som 
behandlas med förbränning och 
deponering ska minska jämfört 
med år 2021 

SBN KS 

Mål 4.4 
Andel hållbara och effektiva 
avfallstransporter i kommunens 
regi ska öka jämfört med 2021 

SBN   

Mål 5.1 
Nedskräpning ska minska med 
50% jämfört med år 2022 

KS SBN 
UN 
SN 

Mål 6.1 
Små och stora anordningar för 
återbruk, återvinnings- och 
avfallshantering ska lokaliseras i 
strategiska lägen så de är enkla att 
använda både ur brukar- och 

SBN   
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insamlingssynpunkt 
 

 

Ärendet 
Kommunerna i Boråsregionen – Bollebygd, Borås, Herrljunga, Mark, Svenljunga, Tranemo, 
Ulricehamn och Vårgårda – har samverkat kring att ta fram en gemensam avfallsplan för 
regionen. 
  
Avfallsplan ”Mot en hållbar och cirkulär framtid” för perioden 2021-2030 har antagits i samtliga 
kommuner i Sjuhärad. Avfallsplanen antogs av KS i Bollebygd 2021-12-08 Dnr: KS2021/35. För 
att på ett effektivt sätt kunna arbeta med att nå målen i avfallsplanen så är det viktigt att det, i alla 
kommuner, utses ansvariga för respektive mål. 
  
Den regionala avfallsplanen är ett strategiskt dokument som ska ses över tid. Avfallsplanen är på 
10 år och Bollebygds kommun väljer själv i vilken takt och i vilken ordning man vill jobba för att 
nå de önskade målen. Respektive nämnd som kommer att arbeta med de olika aktiviteterna 
behöver ta fram kostnadsberäknade handlingsplaner inför kommande års budgetarbeten om en 
aktivitet inte anses kunna utföras inom ram. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att huvudansvariga nämnder/styrelse för att nå målen i avfallsplanen 
”Mot en hållbar och cirkulär framtid” för perioden 2021-2030 blir enligt ”Tabell för beslut" i 
tjänsteskrivelsen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Målansvariga för avfallsplanen ”Mot en hållbar och cirkulär framtid” 
 §182 Kf Antagande av ny regional avfallsplan 2021-2030 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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